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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2024. szeptember 11-12-én, Balatonszemes, a VDSZ Platán Üdülőben 

tartott kétnapos üléséről  

 
(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést. 

Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Szabóné Lakatos Erzsébet, Horváth Sándor 

A hitelesítők személyét az Elnökség egy tartózkodással elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését Kovács László alelnök végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag a VDSZ Titkárságán 

elérhető. 

 

Napirend előtt SzT kérésére Szabóné Lakatos Erzsébet bemutatja leendő utódjelöltjét (TEVA), 

Szabó Tamást, aki röviden bemutatkozik. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat. 

 

Napirendi pontok: 

1. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2024. évi időarányos teljesítéséről – előadó: 
Székely Tamás 

2. Beszámoló a VDSZ 2024. évi balatoni üdültetésének tapasztalatairól, a szezon 
értékelése – előadó: Székely Tamás 

3. A VDSZ kongresszusára való előkészületek – előadó: Székely Tamás 
4. A minimálbér és a garantáltbérrel kapcsolatos anomáliák – előadó: Székely Tamás 

 
5. Beszámoló a VDSZ 2024. évi képzésének tapasztalatairól – előadó: Kovács László 
6. Munkaegészségügyi BM. rendelet értelmezése és következményei – előadó: Kovács 

László 
7. Különfélék 
 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 
 

1. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2024. évi időarányos teljesítéséről – 
előadó: Székely Tamás 

 
Költségvetés: gyógyszeres 51% (67M), Vegyipar 17% (22M), alu és gáz (10-10%, 13M), 
gumi, építő 4%, Jármű 2%, papír, rokon 1-1%, tagdíjbefizetések arányai VDSZ szinten. 
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Üdülés a következő napirendi pontban részleteiben kerülnek tárgyalásra. 
Üdülőszövetkezetek kihasználását kéri nagyobb igénybevételre. Ledács KM: 
kiadhatnánk több napot kevesebb pénzért, így minimalizálva a veszteségeket. Erre SzT 
tájékoztatási segítséget ígért, így hirdetjük meg, hogy hasznosuljon. Alapvető oka: 
átlagosan 4-5 napokat töltenek az emberek üdüléssel, nem 1 heteket. 
 
Eddigi vállalkozási bevétel 83,97M, összes 223,3M bevétel mindenestül időarányosan, 
munka díjazása73,9M összeg jelenleg, takarítás kiszervezésre került, egyik kolléganő 
felmondott, másik szept.1től jogutódlással átkerült céghez. Jelenleg 9 fő VDSZ 
alkalmazotti létszám van. Közüzemi költségek közül az áram jelentősebb, napelem ezen 
segít, üzemeltetésben homlokzati vakolata lehet a következő időszak egyik 
megoldandó feladata. Lift rendben. Tranzakciós díjak növekednek. Hirdetés és 
propaganda költségek a kongresszusra is előkészítés alatt, illetve egyes szervezetek 
beszerzései is itt kerülnek elszámolásra. 
Tagdíjak esetében a nemzetköziek megtörténtek, tagozati költségek is elszámolásra 
kerültek a megfelelő költséghelyeken. 
Egyéb kiadások alapján is a költségvetésünk stabil, ezzel tervezhetünk.  
Margittai Péter kérdése, miért nincs MASZSZ tagdíj befizetve még: SzT: év végén lesz 
teljesítve. 
Vass László: mekkora a taglétszámunk? SzT: 21.350 fő, 2024. jan.1. állapot. Vass László: 
ha ennyi a tagdíj, akkor a bérek minimálbért sem érnék el. Hiány mutatható ki a 
befizetendők körében, továbbra is, holott ennek rendezésére, szinkronizálására a 
tagdíjbizottság többször is vizsgálódott.  
Ez a gyógyszeres kollégák szempontjából nagyon nem elfogadható, ezzel foglalkozni 
kell a jövőben is. Margittai Péter szerint mindenkinek céges levonással lenne ideális 
tagdíjat fizetnie. A táblázatok a beérkezett adatok alapján frissek, de vannak 
szervezetek, akiknek különböző okokból vannak szervezeti nehézségek a tagdíjfizetés 
kapcsán, hogy a tagságuk fennmaradhasson (Juhász János, GOESZ). SzLE – szolidaritás 
elve megvan, de amikor kisebb összeg kerül bele, akkor ez igazságtalan. A 
gyógyszeripar ez alapján elgondolkodhat majd. Több hozzászóló is jelezte a helyzet 
bonyolultságát, okait (Varga Gyula, Vass László, Ledács KM). LKM: mit tegyünk, mihez 
kezdjünk ennek a helyzetnek a kezelésével? SzT: nagyon vegyes a VDSZ 
tagszervezeteinek szervezeti helyzete, ehhez egységesen hozzányúlni nagy 
veszélyekkel jár. Folytatnunk kell a témát, ez közös kérés. 
 

2. Beszámoló a VDSZ 2024. évi balatoni üdültetésének tapasztalatairól, a szezon 
értékelése – előadó: Székely Tamás 

 
A számok a kiadott táblázatokban, bérköltségek, felújítási költségek, mosatás stb. 
összesítésben 37M összbevétel, jelenlegi kiadás 30,5M különbözet 6,7M de a 2 helyi 
alkalmazott VDSZ kollégának bére kapcsán fennáll. Áramfogyasztások és 5 havi 
bérköltség, így mínuszban fog megállni végül. NTAK engedélyeztetés még folyamatban 
a hiánypótlás megoldásával még konstrukciók között kell döntést hozni. 
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Horváth Tamás üdülővezető beszámolója: tavaly májusban jött Ildikó, vele nagyon 
elégedett, tavaly őszi időponttól felújítások kezdődtek, Ildikóval együtt kezdték, 
tavasszal jött a segítség, társadalmi munkát szerveztünk VDSZ szinten, köszöni a 
résztvevőknek, festések és villanyszerelés nagyfokú munkája, utóbbit SzT és Görög 
Ferenc is oroszlánrészt vállalt. Felülvizsgálat Ungvári Levente segítségével, 
hibajavítások megtörténtek. Június végéig alig van foglaltság, iskola kitolódási dátumai 
miatt. Nyárra egyszerűsített foglalkoztatással többen is végeztek munkát 
alkalmazottakként, ők voltak megfelelőek, munkájukat köszöni, de a 20 körüli 
jelentkező közül sokan nem alkalmasak. A nagy meleggel volt probléma, volt, aki haza 
is ment emiatt. Rágcsálók is több helyen megjelentek az épületben, Balatonszemesen.  
Épületi réseken é padláson, sőt konyhában is voltak látogatók, ezek kezelésre kerültek. 
Augusztus végén ágyi poloska is felbukkant, az nem a tisztasággal függ össze, terjednek. 
2 irtás is történt azt követően, főzőmosással fertőtlenítve lettek az ágyneműk. 
Balatonlellén parkolási visszásságok, odaállnak a táblák ellenére külsősök, ezért oda 
betonaljzattal szükséges lezáró vagy olcsóbb talán, ha egyedi beállókhoz láncokat 
lehetne telepíteni lakattal. Ez szezon után kivitelezhető lehet. Klímaproblémák a kifolyó 
vízzel, womás duguláselhárítás történt. Ezek jelenleg orvosolva vannak, de vélhetőleg 
kivitelezési hiba. Ledács KM javaslata: kamerás vizsgálat lehetne felderítő hatása. 
Jutalmat kérne az őszi időszakra az elnökségtől, mert Ildikóval sokat dolgoztak. A 
klímalehetőséget is vizsgálni is kell a visszatérő vendégek javaslatára.  
Varga Gyula: belső szobaelválasztás kérdésköre, illetve teraszos elválasztás témája. 
Voltak-e emiatt esetlegesen visszamondások? Nem tapasztaltuk a számok alapján, 
hogy emiatt visszamondás lett volna. Teraszelválasztók kérdése: jobb lenne oldhatóbb 
térelválasztás, amit ki lehet húzni, amikor vendégek vannak. SzT: mindenki mást akar, 
így nehéz a teraszos megoldás. Egy szobát belső átalakítással megoldunk. A kihúzhatós 
teraszmegoldás opcionális. A strandhasználattal kapcsolatban semmi konfliktus nem 
volt, ez a helyzet megmaradhat.  
 
Tóth Éva: H.Tamás jutalom kapcsán, ő egy fix állású munkavállaló. Nem javasolja, több 
okból kifolyólag. Varga Gyula egyetért, ha nem volt külön célprémium kitűzve 
feladatokért. Ledács KM: társadalmi munkában sokan közreműködtek, ők sem kaptak 
jutalmat. Margittai Péter és Eördöghné Pataki Irén szerint ez munkáltatói hatáskör, SzT 
tud erről kompetensen dönteni. 
Kovács Dávid: klíma témában érdemes lenne futni pár kört, SzT: hétvégén jön erre a 
lellei klímát megnézni szaki, így akkor a szemesi klíma kapcsán is információkat 
gyűjtünk tőle, idővel újra napirendi pont lesz. 
 

3. A VDSZ kongresszusára való előkészületek – előadó: Székely Tamás 
 
Novemberi kongresszus előkészületei folyamatban. Küldöttek Gyógyszer 27, Vegyipar 
20, Gázipar 11, Jármű 10, Alu 10, Gumi 3, Papír 3, Rokon 2 küldött 
Pénteken kimegy egy újabb felhívás szállás kapcsán a küldötteknek. 
 
Ügyrend mindenkinél megvan, áttekintjük. 
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Hosszabbítsuk-e meg a jelöltállítási időszak végét szeptember 30-ról október 25-éig? 
 
Elfogadják, az ügyrend is elfogadásra került. Két határozat egyhangúlag elfogadásra 
került.  
 
Tóth Éva: ki dönti el, hány alelnök lehessen? SzT: erről az elnökség már korábbi ülésén 
döntött, egy alelnököt választunk a kongresszuson.  
 
Meghívottak lesznek: IndustriAll Europe, IndustriAll Global, Echoz SK, VD, Vasas + 
plakettek érintettjei. 
 

4. A minimálbér és a garantáltbérrel kapcsolatos anomáliák – előadó: Székely 
Tamás 

 
SzT: minimálbérek rendszere meg fog változni, a garantált bérminimum megszüntetése 
a kormányzati cél. Ezt váltaná egy ágazati bérminimum rendszer. Ágazati ksz-ek viszont 
nem valószínűek, és azokban számokról úgy sem lesz szó, ha mégis lesznek.  
A MASZSZ részéről 10% rész szól a bér- és ágazati rendszerről. MOSZ viszont saját 
koncepciót készített, amely szerint az Iparkamara lenne a szakszervezetek 
ellenérdekelt fele. SzT javaslata volt a 400ezres minimálbér januártól, és Parragh 
Lászlóval lehessen tárgyalni. Erre nem reagáltak azon a megbeszélésen.  
 
Margittai Péter: politikai kényszerűség is a kormányzat számára, hogy emeljék a 
minimálbért. Nem látja az ígérgetés mögött a jövőt, a megoldást. 
LedácsKM: összecsúsznak alulról a bérek, erősen emelkedett a minimálbér az utóbbi 
években. Szakszervezet-politikai szempontból nem minimálbérről, hanem 
létminimumból kellene kiindulni.  
SzabónéLE: nem mehetünk a bér ellen, így meg kell oldani, ha nagy emelések is 
lennének az alsó kereseteknél.  
Sas László: minimálbér fontos alap, nem szabad ellene menni. 
Pad Ferenc: nem kell aggódni, hogy ekkora emelések várhatók, a kormányzat hozta ezt 
össze, sok év alatt. 
Juhász János: sajnálatos, hogy kis béreken is vannak emberek foglalkoztatva 
járműiparban is. Annak emelése azonban segít a felsőbb bérkategóriákat is feljebb 
tornázni. 
MargittaiP: a garantált bérminimumos dolgozók is ágálnának az ellen, ha béremelés 
ellen mennénk, így ez egy probléma. 
 
Mai napirendek végére értünk. 
 
Tagozati szmsz-ek kérdésköréről beszélgetés a működés szabályozása kapcsán. 
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2.nap, 9 órától: 
 
 

5. Beszámoló a VDSZ 2024. évi képzésének tapasztalatairól – előadó: Kovács László 
(Előadás – elküldött anyagok kivetítve, szóbeli kiegészítésekkel) 
Előadás utáni hozzászólások: 
Varga Gyula – nehéz embereket küldeni a képzésekre, mindenkinél egyre nehezebb, 
ezt a vélekedést Kovács Dávid is osztja. Patakvölgyi Árpád szerint a politikai helyzet sem 
segít, a jogszabályok gyors változása sem mutatja azt, hogy az emberek bevonódjanak. 
Nem látható utánpótlás, a fókusz elterelődik, csinálják mások és eltolják maguktól a 
képzéseket. Gázos területeken fragmentált a tagság, egyéni érdekek, a közösség erejét 
nehéz megmutatni. Emberi kapcsolatok fejlesztésére kell hangsúlyt helyezni. 
  
SzabónéLE: burokban vannak a „jó” helyzetek esetén a gyógyszeriparban, így sokan 
nem lesznek tagok, mert más már megoldotta. Leterheltek az emberek, nehéz több 
napra embereket kikérni, sok a munka. Nagyobb egyszeri létszámban próbálnak 
kollégákat kikérni, hogy a HR engedélyezze. 
Tóth Éva: meg kell reformálni, új módokat kell kitalálni a képzésekre, trénerként, 
mediátorként saját elérhetőségét is ajánlja, ÉTOSZ-szal közös együttműködéssel is 
próbál tenni ezért. Multik elleni szemlélettel csak képzett szakszervezeti kollégák 
vehetik fel. 
Horváth Sándor: szerinte nem ennyire borús a helyzet, tapasztalata szerint fontos 
számukra, a cég számára is hasznos, hogy van szakszervezet, bár 17% fluktuáció van, 
de a taglétszám stagnál. Meg kell keresni az új belépőket, 15percet kp húsz emberre. 
Személyes megkeresések alapján sokan taggá válnak. A tagok, ha érzik hogy tesznek 
értük, akkor lesznek esélyesen tagok.  
Stocker Zoltán: Kőszegen például nehéz új főbizalmit is találni, kontakt végett sem 
egyszerű. Probléma tovább, hogy elidősödnek, az építők ágazatánál alig van bárki, aki 
nem nyugdíjas. Képzésre küldeni ezért nincs kit. Helyben kell tagokat szerezni.  
Kovács Dávid: már középiskolában is tudatosítani kell. KL: voltak az elmúlt időszakban 
előadások középiskolákban, történelem tantárgy keretében, de ez csepp a tengerben. 
SzT: iskolaigazgatók olykor óckodnak a szakszervezeti előadásokat beengedni. Továbbá 
céges jogászok sokszor nincsenek képben a munka világával, de jó óradíjjal dolgoznak.  
Elnökség számára is szükséges egy belső képzési sorozatot indítani 2025-től, hogy ez 
közelebb hozza a bizalmikat is. 
 

6. Munkaegészségügyi BM. rendelet értelmezése és következményei – előadó: 
Kovács László 

 
(Előadás – elküldött anyagok kivetítve, szóbeli kiegészítésekkel) 

 
KL előadása után SzT jelezte, hogy VDSZ szinten mindenképpen visszük tovább ezt a 
dolgot, annak függvényében, hogy milyen jogszabályok jelennek meg. Hamarosan 
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műszakosok kérdőívének kiértékelése is megtörténik, ez is szakmai hátteret ad a 
véleményünknek munkavédelmi és orvosszakmai oldalról. 
 

7. Különfélék 
 

SzT: Ginop+ pályázat kapcsán tájékoztat, VDSZ szinten két régiót figyelünk, 

Hajdú-Bihar megye, akkugyártás miatt, a másik pedig Szabolcs-Szatmár-Bereg 

megye, Nyíregyháza autóipari fejlesztése miatt. 

 

Jasper Miklós – Generali bemutatója a kiadott prezentáció 

VDSZ szinten gondolkodunk az ajánlat elfogadásán, bekérjük innen, és a 

Signaltól is a számokat az előkészítéshez. 

 
Az emlékeztetőt összeállította: Kovács László - alelnök 

 

 

Hitelesítők: 

 

  
 
 

Határozatok:  

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

    

A Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon 
Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti 

Szövetsége 
Elnökségének  

10/2024. sz. Határozata 
 

A Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon 
Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti 
Szövetsége (VDSZ) Elnöksége módosítja a 
VDSZ 2024. november 7-8. tartandó 
Tisztújító, Beszámolóelfogadó és 
Programalkotó Kongresszus jelöltállítási 
határidejét 2024. október 25. éjfélig, ennek 
megfelelően elfogadja a módosított 
Választási Szabályzatot.  

0 0 egyhangú 
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Balatonszemes, 2024. szeptember 11.  

 

A Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon 
Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti 

Szövetsége 
Elnökségének  

9/2024. sz. Határozata 
 

A Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon 
Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti 
Szövetsége (VDSZ) Elnöksége elfogadja a 
VDSZ 2024. november 7-8. tartandó 
Tisztújító, Beszámolóelfogadó és 
Programalkotó Kongresszus ügyrendjét azzal, 
hogy a Kongresszus napirendjét kiegészíteni 
rendeli egy új napirendi ponttal, mely szerint 
a napirend a következő: 

„1.  Beszámoló a VDSZ központi 
gazdálkodásáról,  
2.  Konföderációs tevékenység értékelése,  
3.  A VDSZ tisztségviselőinek megválasztása: 

- VDSZ elnöke, 
- VDSZ alelnöke (-i), 
- PEB tagjai (elnöke, 

elnökhelyettese és tagja(i)),  
4.  A VDSZ programja a 2024-2029. évekre.” 

Balatonszemes, 2024. szeptember 11.  

 

0 0 egyhangú 

 


